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Protokół Nr XLVII/2022 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 17 listopada 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 17 listopada 2022 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 
15:32 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 
1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Marek Kotula 
6. Piotr Kuczera 
7. Marek Liśnikowski 
8. Celina Mizia 
9. Tomasz Mrowiec 
10.  Ilona Mura 
11.  Krzysztof Rduch 
12.  Elżbieta Skorupa 
13.  Wioleta Szotek 
14.  Ewa Wawrzyczny 
15.  Beata Wieszołek. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na 
podstawie listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna. 
Następnie powitał Radnych, kierownictwo i pracowników Urzędu Gminy. 
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: 
https://www.youtube.com/watch?v=VhQxWH6OisQ  

Pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że do zaproponowanego porządku obrad 
wpłynął dodatkowy projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zasady gospodarowania odpadami 
oraz wysokość stawki zostały omówione i zaopiniowane przez Komisję Budżetu 
i Infrastruktury oraz Komisję Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu w 
dniu 8 listopada. 
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Projekt omówiła Pani Iwona Cofalik, insp. w Referacie Gospodarki Komunalnej i 
Funduszy Zewnętrznych. Zgodnie z art. 6k ustawy z dnia 13 września 1996 r. o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach, Rada Gminy jest zobowiązana do 
wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki 
tej opłaty. Rada Gminy określając stawki, bierze pod uwagę: liczbę 
mieszkańców zamieszkujących gminę, ilość wytwarzanych na terenie gminy 
odpadów komunalnych oraz koszty funkcjonowania sytemu gospodarowania 
odpadami komunalnymi. W wyniku rozstrzygniętego przetargu kwota 
najkorzystniejszej oferty oraz kosztów administracyjnych nie bilansuje się z 
pobieraną dotychczas opłatą za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W 
związku z tym, iż stawka opłaty zgodnie z ofertą cenową powinna wynosić 
38,24 zł miesięcznie od osoby, zachodzi konieczność podwyższenia stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
Insp. Cofalik dodała, że w projekcie uchwały ustala się stawkę opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, które są zbierane i odbierane w 
sposób selektywny w wysokości 35,00 zł miesięcznie od każdej osoby 
zamieszkującej daną nieruchomość. Ustala się także podwyższoną stawkę, jeżeli 
właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów 
komunalnych w sposób selektywny w dwukrotnej wysokości, tj. 70,00 zł 
miesięcznie od każdej osoby zamieszkującej daną nieruchomość. 
Stawki zostały omówione i zaopiniowane na wspólnym posiedzeniu komisji.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o 
projekt tej uchwały.  
Głosowano w sprawie: Zmiany porządku obrad.  
Wyniki głosowania:  
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Ewa Wawrzyczny 
 
Następnie Przewodniczący  zwrócił uwagę, że w punkcie 9 porządku obrad 
pojawiła się omyłka pisarska – chodzi o oświadczenia majątkowe za 2021 rok, 
złożone w roku 2022. 

Nie było innych wniosków o zmianę zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr XLVI/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 25 

października 2022 r. 
5. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i 

Infrastruktury i Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana z dnia 8 
listopada 2022 r. 

6. Sprawozdania z prac komisji. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2022 – 2029, 

 b/ wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących 
na terenie Gminy Mszana oraz wprowadzenia zwolnień w tym 
podatku na 2023 rok, 

 c/ wysokości stawek podatku od środków transportu na terenie 
Gminy Mszana na 2023 rok i zwolnień w tym podatku, 

 d/ opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Mszana na 2023 r., 
 e/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości zamieszkałych, położonych na terenie 
Gminy Mszana oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

 f/ określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu obowiązującej 
przy wyliczeniu zwrotu kosztów jednorazowego przewozu 
wynikającego z art. 39a ustawy - Prawo oświatowe, 

 g/ uchwalenia Programu Współpracy Gminy Mszana z 
Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok, 

 h/ przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami Gminy 
Mszana na lata 2022-2025. 

 i/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja ws. oświadczeń majątkowych radnych i pracowników za 2021. 
10.  Wolne wnioski i zapytania. 
11.   Zakończenie obrad. 

Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z sesji 

Do protokołu z sesji nr XLVI/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 25 października 
2022 r. nie było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego 
przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji nr XLVI/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 25 
października 2022 r. 
Wyniki głosowania:  
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata 
Wieszołek 
Wstrzymał się (1): Ilona Mura 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 5. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji 

Do protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana z dnia 8 listopada 2022 r. nie 
było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i 
Infrastruktury i Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana z dnia 8 
listopada 2022 r. 
Wyniki głosowania: 
Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 6. Sprawozdania z prac Komisji złożyli: 

 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Rafał Bura z jej 
posiedzenia w dniu 7 listopada 2022 r. 

Komisja zapoznała się z Informacją o stanie realizacji zadań placówek 
oświatowych za rok szkolny 2021/2022, a także informacją na temat 
stypendiów i nagród wypłacanych z budżetu gminy. 
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Został także omówiony i opiniowany projekt Programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi na 2023 rok. W projekcie Programu przyjęto 
zadania priorytetowe podobne jak w latach poprzednich, a więc: 
- zadania publiczne w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej  
- zadania publiczne w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych 
- zadania publiczne w zakresie przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom 
społecznym. 
Na realizację Programu w roku 2023 gmina planuje przeznaczyć środki w 
wysokości 95.000 zł.  
Natomiast Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
który do tej pory był uchwalany co roku przez Radę Gminy, po zmianie ustawy 
funkcjonuje w nieco innej formie. W grudniu 2021 Sejm przyjął ustawę, która 
zobligowała gminy do opracowania jednego programu przeciwdziałania 
uzależnieniom oraz rozszerzyła katalog tych uzależnień. Rada Gminy Mszana 24 
maja 2022 r. przyjęła uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
lata 2022 - 2025, rozszerzony również o uzależnienia behawioralne. W związku 
z tym nie będzie już konieczne uchwalanie co roku Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Przyjęty Program 
obowiązuje do 2025 roku. 
 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Pani Beata Wieszołek 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji 
Spraw Społecznych w dniu 8 listopada 2022 r. 

Na wspólnym posiedzeniu Komisje zapoznały się ze sprawozdaniem z realizacji 
Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2018-2021 oraz projektem Programu 
na lata następne. Komisje opiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego programu opieki nad zabytkami Gminy Mszana na lata 2022-2025. 
Komisje zapoznały się z założeniami do budżetu Gminy Mszana na 2023 rok 
oraz sytuacją finansową gminy, a także działaniami urzędu gminy i gminnych 
jednostek organizacyjnych w celu ograniczenia zużycia energii elektrycznej i 
gazu. Kolejnym tematem była gospodarka odpadami komunalnymi. Kwota po 
przetargu wynosi 3.141.547,30 zł. Po jej podzieleniu przez ilość mieszkańców 
wynikającą ze złożonych deklaracji (7145 osób) wychodzi kwota 36,64 zł do 
czego należy dodać 1,60 zł kosztów administracyjnych. Z wyliczenia tego 
wychodzi stawka miesięczna na jedną osobę – 38,24 zł. Wójt gminy 
zaproponował przyjąć na przyszły rok stawkę 35,00 zł/osoba/m-c. Będzie to o 2 
zł więcej niż w roku bieżącym, ale mniej niż wynika z wyliczeń. Reszta zostanie 
pokryta z budżetu gminy.  
Obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt stawki na poziomie 35 zł. 
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Komisje omawiały również i opiniowały projekty stawek podatkowych na 
przyszły rok. W większości rodzajów podatku zaproponowano wzrost o 12%, 
tak jak w wielu gminach ościennych. Na takim samym poziomie jak w roku 
obecnym ma pozostać opłata od posiadania psów. 

Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 7. Podjęcie uchwał 

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 
 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Mszana na lata 2022 – 2029, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Ponieważ został on przygotowany po terminie posiedzenia komisji, 
nie był opiniowany. Projekt omówiła Z-ca Skarbnika Pani Renata Rojek. W 
związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie gminy zachodzi konieczność 
aktualizacji informacji zawartych w WPF. Doprowadzono do zgodności planu 
dochodów i wydatków oraz wydatków objętych limitem. W związku ze 
zmianami dotyczącymi kwoty wydatków przedsięwzięć wieloletnich, w Wykazie 
przedsięwzięć do WPF wprowadza się następujące zmiany: 
W zakresie wydatków majątkowych na programy i projekty lub zadania 
pozostałe: w związku z koniecznością zakończenia postępowania 
przetargowego na zadanie pn. „Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych”  potrzeba jest zwiększenia środków na tę inwestycję w 
wysokości 254.425,56 zł. Łączne nakłady finansowe wynoszą 1.254.425,56 zł. 
Limit na 2022 r. wynosi 550.000,00 zł, limit na 2023 r. wynosi 704.425,56 zł. 
Limit zobowiązań został zwiększony do kwoty 1.254.425,56 zł. 
 
Pytania zadawali: 
 Radny Piotr Kuczera – ile firm startowało w przetargu na budowę PSZOK? 
 Insp. Aleksandra Tkocz, Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji 

odpowiedziała, że musi sprawdzić w dokumentacji, poda te dane w dalszej 
części sesji. 

Więcej pytań nie było. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana 
na lata 2022 – 2029.  
Wyniki głosowania: 
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
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Wstrzymał się (1): Piotr Kuczera 
Uchwała Nr XLVII/307/2022 została podjęta. 
 

 b/ wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 
terenie Gminy Mszana oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku na 
2023 rok, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Wprowadzone do projektu stawki zostały szczegółowo omówione 
i zaopiniowane na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych w dniu 8 listopada br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych Komisji: 

 Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt stawek. 

 Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt stawek. 

Prowadzący obrady poinformował następnie, że projekt, jako akt prawa 
miejscowego był również poddany konsultacjom z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w 
art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. We wskazanym terminie nie wpłynęły żadne 
uwagi i opinie do projektu. 

Nie było pytań do projektu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 
Gminy Mszana oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku na 2023 rok.  
Wyniki głosowania: 
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
Wstrzymał się (1): Piotr Kuczera 
Uchwała Nr XLVII/308/2022 została podjęta. 
 

 c/ wysokości stawek podatku od środków transportu na terenie Gminy 
Mszana na 2023 rok i zwolnień w tym podatku, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Wprowadzone do projektu stawki zostały szczegółowo omówione 
i zaopiniowane na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych w dniu 8 listopada br. 
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Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych Komisji: 
 Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych: Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt stawek. 
 Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt stawek. 
Prowadzący obrady poinformował następnie, że projekt, jako akt prawa 
miejscowego był również poddany konsultacjom z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie 
wpłynęły żadne uwagi i opinie do projektu.  

Nie było pytań do projektu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
wysokości stawek podatku od środków transportu na terenie Gminy Mszana 
na 2023 rok i zwolnień w tym podatku.  
Wyniki głosowania: 
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
Wstrzymał się (1): Piotr Kuczera 
Uchwała Nr XLVII/309/2022 została podjęta.  
 

 d/ opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Mszana na 2023 r., 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Stawka została omówiona i zaopiniowana na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w 
dniu 8 listopada br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych Komisji: 

 Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

Prowadzący obrady poinformował następnie, że projekt tej uchwały, jako akt 
prawa miejscowego był również poddany konsultacjom z radami działalności 
pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi. We wskazanym 
terminie nie wpłynęły żadne uwagi i opinie od rad działalności pożytku 
publicznego lub organizacji pozarządowych. 
Wpłynęło jedno zastrzeżenie od mieszkańca Gminy Mszana. Osoba ta 
zakwestionowała zasadność wprowadzania powyższej opłaty na terenie Gminy 
Mszana.  
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Głos zabrała Z-ca Skarbnika Pani Renata Rojek wyjaśniając zasadność 
pobierania opłaty od posiadania psów. W roku 2021 dochody z tej opłaty 
wyniosły 9.516 zł, w roku bieżącym na dzień dzisiejszy – 10.557 zł. Dochód ten 
stanowi tylko część kwoty, którą Gmina płaci za świadczenie usług wynikających 
z Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana. Są to np. koszty odławiania i 
umieszczania w schroniskach bezpańskich zwierząt, opieka weterynaryjna itp. 
Koszty te w roku 2021 wyniosły 56.000 zł, w tym roku na dzień dzisiejszy – 
37.000 zł. Do tego dochodzą jeszcze koszty obsługi administracyjnej. 
 
Do projektu uchwały nie było uwag i pytań. Prowadzący obrady zarządził 
głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Mszana na 2023 r. 
Wyniki głosowania: 
Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne:  
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLVII/310/2022 została podjęta.  
 

 e/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych, położonych na terenie Gminy Mszana oraz warunków i 
trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 8 
listopada br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych Komisji: 

 Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

Prowadzący obrady poinformował następnie, że projekt, jako akt prawa 
miejscowego był również poddany konsultacjom z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie 
wpłynęły żadne uwagi i opinie.  
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Nie było pytań do projektu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, 
położonych na terenie Gminy Mszana oraz warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  
Wyniki głosowania: 
Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLVII/311/2022 została podjęta.  
 

 f/ określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu obowiązującej przy 
wyliczeniu zwrotu kosztów jednorazowego przewozu wynikającego z art. 
39a ustawy - Prawo oświatowe, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Ponieważ został on przygotowany po terminie posiedzenia komisji, 
nie był opiniowany. Projekt omówiła Kierownik Referatu Administracji, Edukacji 
i Informacji, Pani Katarzyna Bylicka. Ustawą z dnia 15 września 2022 r. o 
zmianie ustawy - Prawo oświatowe oraz ustawy o finansowaniu zadań 
oświatowych dokonano zmiany w zasadach zwrotu kosztów przewozu dzieci 
niepełnosprawnych do właściwych placówek oświatowych. Po zmianach zwrot 
ten obliczany będzie wg zmienionego wzoru, którego elementem nie będzie już 
średnia cena jednostki paliwa w danej gminie, ale ustalona przez Radę Gminy 
stawka za 1 kilometr przebiegu pojazdu, którym rodzice przewożą dzieci. 
Stawka ta nie może być niższa niż określona w przepisach tj.  
- dla samochodów o pojemności skokowej silnika do 900 cm3 - 0,5214 zł; 
- dla samochodów o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 - 0,8358 zł. 
Projekt uchwały został sporządzony w taki sposób, aby w przypadku zmiany 
stawek wynikających z Rozporządzenia Ministra Infrastruktury, nie było 
konieczności dokonywania zmian w samej uchwale. 

Prowadzący obrady poinformował następnie, że projekt tej uchwały, jako 
akt prawa miejscowego był również poddany konsultacjom z radami 
działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. We wskazanym terminie 
nie wpłynęły żadne uwagi i opinie.  



 11

 
Do projektu nie było pytań i uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie 
nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu obowiązującej przy 
wyliczeniu zwrotu kosztów jednorazowego przewozu wynikającego z art. 39a 
ustawy - Prawo oświatowe.  
Wyniki głosowania: 
Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLVII/312/2022 została podjęta.  
 

 g/ uchwalenia Programu Współpracy Gminy Mszana z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2023 rok, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na posiedzeniu Komisji 
Spraw Społecznych w dniu 7 listopada br. 
Opinię Komisji do projektu przedstawił jej przewodniczący Pan Rafał Bura: 
Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt Programu był konsultowany w 
sposób określony w uchwale nr XL/25/2010 Rady Gminy Mszana z dnia 
01.07.2010 r. w sprawie: szczegółowego sposobu konsultacji z radami 
działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego Gminy Mszana w dziedzinach dotyczących działalności statutowej 
tych organizacji. W toku konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski. 

Nie było pytań do projektu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia Programu Współpracy Gminy Mszana z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2023 rok.  
Wyniki głosowania: 
Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLVII/313/2022 została podjęta.  
 

 h/ przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami Gminy Mszana na 
lata 2022-2025, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 8 
listopada br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych Komisji: 

 Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

Prowadzący obrady poinformował następnie, że projekt, jako akt prawa 
miejscowego był poddany konsultacjom z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie 
wpłynęły żadne uwagi i opinie.  

Nie było pytań do projektu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami Gminy Mszana na lata 
2022-2025.  
Wyniki głosowania: 
Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLVII/314/2022 została podjęta.  
 

 i/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały omówiła na początku 
sesji insp. Iwona Cofalik. Podał również, że zasady gospodarowania odpadami 
oraz wysokość stawki zostały omówione i zaopiniowane przez Komisję Budżetu 
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i Infrastruktury oraz Komisję Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu w 
dniu 8 listopada. 
Opinie Komisji do zaproponowanych stawek przedstawili przewodniczący tych 
Komisji: 

 Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała stawki. 

 Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie 
zaopiniowała stawki. 

Przewodniczący poinformował również, że projekt uchwały, jako akt prawa 
miejscowego był poddany konsultacjom z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi. W trakcie konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi i opinie do projektu od rad działalności pożytku 
publicznego lub organizacji pozarządowych i podmiotów wymienionych w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i 
o wolontariacie w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji. 
Wpłynęła uwaga mieszkanki Gminy Mszana dotycząca wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Uwaga dotyczy 
wprowadzenia przez Radę Gminy Mszana zróżnicowanej stawki opłaty z 
uwzględnieniem zniżki dla rodzin wielodzietnych. 

Do projektu uchwały nie było uwag i pytań. Prowadzący obrady zarządził 
głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLVII/315/2022 została podjęta.  
 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad, 
zamknął go i przeszedł do kolejnego.  

Pkt. 8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie 
międzysesyjnym 

Informacja Wójta Gminy o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Sprawozdanie Wójta Gminy z odbytych spotkań w okresie 26.10.2022 r. – 
17.11.2022 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Wójt na wstępie przeprosił za spóźnienie na sesję, ponieważ odbywał dziś kilka 
spotkań, brał m.in. udział w spotkaniu Zarządu Euroregionu Silesia w Roszkowie. 
Pytania do sprawozdań zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – o temat spotkania z Naczelnikiem Wydziału 
Komunikacji w Wodzisławiu Śl. Arkadiuszem Łuszczakiem. 

 Pan Wójt odpowiedział, że tematem spotkania była poprawa 
bezpieczeństwa na ul. Tuskera w Mszanie. Droga ta została 
wyremontowana, na łuku drogi w kierunku GOKiR kierowcy jadący z góry 
często „ścinają” łuk i zjeżdżają na przeciwny pas. Gmina wnioskowała w 
starostwie o wprowadzenie jakiś bezpiecznych rozwiązań, np. 
wymalowanie oznakowania rozgraniczającego pasy jezdni. 

 Radna Wioleta Szotek – o temat spotkania z państwem Winkler. 
 Pan Wójt odpowiedział, że rozmowy dotyczyły dystrybucji węgla, której 

podjęła się Gmina. Samorząd rozmawiał wcześniej z innym 
przedsiębiorcą, który jednak ostatecznie nie podjął się dystrybucji. 
Następnie skierowano zapytanie do właścicieli firmy Winkler. Firma 
wyraziła zgodę na zajęcie się tym tematem. Ale być może te plany jeszcze 
ulegną modyfikacji, ponieważ po dzisiejszym spotkaniu na Konwencie 
Gmin Powiatu Wodzisławskiego pojawiła się szansa dystrybucji węgla 
tańszego o kilkaset złotych, co może być korzystną ofertą dla 
mieszkańców. Mieszkańcy odbieraliby węgiel z miejsca wskazanego przez 
PGG – na ul. Marklowickiej w Wodzisławiu. Na razie za wcześnie na 
szczegóły, trwają ustalenia w tej sprawie. 

 Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Pana Tomasza Mrowca, skąd 
miałby być ten węgiel - z Polski, czy zagranicy, Pan Wójt odpowiedział – 
każda gmina zainteresowana dystrybucją węgla dla mieszkańców 
podpisuje porozumienie z Polską Grupą Górniczą. PGG w umowie 
wskazuje skąd będzie pochodził węgiel dla gminy. W przypadku Gminy 
Mszana mają to być kopalnie Wesoła i Ziemowit. Są to odgórne ustalenia. 

 Wiceprzewodniczący Rady T. Mrowiec zapytał o ewentualne daty 
dystrybucji węgla, czy będzie to jeszcze w tym roku? 

 Wójt wyjaśnił, że częściowo tak. Zainteresowani mieszkańcy, którzy 
spełniają wymogi określone w ustawie, składają wnioski do Gminy 
wskazując na zainteresowanie zakupem węgla w cenie do 2.000 zł. Być 
może ta cena okaże się jeszcze korzystniejsza. W tym roku 
zainteresowanym przysługuje 1,5 tony na gospodarstwo domowe, w 
przyszłym roku również 1,5 tony. 

 Wypowiedź uzupełnił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk informując o 
warunkach, jakie musi spełnić mieszkaniec, by ubiegać się o węgiel 
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dystrybuowany przez gminę: zgodnie z ustawą, wniosek może złożyć 
mieszkaniec, który na sezon 2021/2022 nie dokonał jeszcze zakupu węgla 
w preferencyjnej cenie do 2.000 zł (z kopalni lub przez koszyk PGG). Jeśli 
ktoś zakupił już taki węgiel w ilości mniejszej niż 3 tony, np. 2 tony, to 
przysługuje mu 1 tona w 2023 roku - do 30 kwietnia 2023. Na dzień 
dzisiejszy Gmina zbiera wnioski zainteresowanych mieszkańców, po 
weryfikacji z danymi w CEEB mieszkaniec otrzyma informację zwrotną o 
pozytywnej bądź negatywnej weryfikacji. Jeśli będzie pozytywna, 
mieszkaniec zostanie poinformowany o numerze konta, na które 
powinien uiścić opłatę za węgiel i z otrzymaną w Urzędzie Gminy fakturą 
może udać się po odbiór węgla ze wskazanego składu.  
Gmina złożyła do PGG zapotrzebowanie na 125 ton groszku i 75 ton 
orzecha, otrzymała nieco więcej - 135 ton groszku i 80 ton orzecha. 
Powinno to dla wszystkich zainteresowanych wystarczyć. 

 Na pytanie Pana T. Mrowca czy mieszkaniec, który zakupił i odebrał już 
węgiel w kopalni, może dokupić sobie jeszcze kilka ton w gminie, Z-ca 
Wójta odpowiedział: tylko wtedy, jeśli zakupił mniej niż 3 tony. Jeśli w 
tym roku zakupił już 1,5 tony, to więcej w tym roku przez gminę nie może 
zakupić.  

 Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy w firmie Winkler jest już 
prowadzona dystrybucja węgla, Z-ca Wójta odpowiedział, że jeszcze nie, 
Gmina jest na etapie podpisania umowy z PGG, chce jutro dostarczyć te 
dokumenty. Wtedy zostanie poinformowana o terminie, kiedy węgiel 
trafi do gminy. 

 Pan Wójt dodał, że porozumienie z firmą Winkler, w celu zapewnienia 
dystrybucji zostało podpisane, natomiast jeśli uda się zrealizować pomysł 
z powiatem, który pozwoli na obniżenie kosztów węgla dla mieszkańców, 
Gmina będzie rozmawiać z przedsiębiorcą o rozwiązaniu tego 
porozumienia. 

Więcej pytań w tym punkcie nie było. 

Pkt. 9. Informacja ws. oświadczeń majątkowych 

W tym punkcie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację dotyczącą 
oświadczeń majątkowych za 2021 r. Radnych oraz Wójta Gminy. 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Następnie Wójt przedstawił informację ws. oświadczeń majątkowych za 2021 r. 
pracowników. 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Pkt. 10. Wolne wnioski i zapytania 

W tym punkcie Prowadzący obrady poinformował o korespondencji, która 
wpłynęła do Rady Gminy od ostatniej sesji: 
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 Wpłynęła Informacja o stanie realizacji zadań placówek oświatowych za 
rok szkolny 2021/2022.  Znajduje się do wglądu w biurze Rady Gminy. 
Była również omawiana na listopadowym posiedzeniu Komisji Spraw 
Społecznych. 

 Wpłynął zgodnie z ustawowym terminem, w dniu 15 listopada, projekt 
uchwały budżetowej Gminy Mszana na 2023 r. wraz z uzasadnieniem 
oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2029. 
Został on przesłany Radnym pocztą elektroniczną, jest również do 
wglądu w Biurze Rady Gminy i będzie omawiany na Komisjach. 

Dalej głos w tym punkcie zabierali: 
 Insp. Aleksandra Tkocz, Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji 

odpowiedziała na pytanie Pana Radnego Piotra Kuczery zadane w punkcie 
7.a.  odnoście ilości ofert złożonych w przetargu na budowę Punktu 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych – na przetarg wpłynęło 8 ofert. 
Najniższa wynosiła ok. 1.254.000 zł, najwyższa – prawie 1.605.000 zł. Jedna z 
ofert była niepełna – brak złożonego formularza ofertowego. 

 Wiceprzewodniczący Rady T. Mrowiec zadał pytanie w sprawie CPK – czy są 
jakieś nowe informacje dotyczące gminy Mszana? 

 W odpowiedzi Pani A. Tkocz, Kierownik Referatu Pl poinformowała – te 
informacje nie zmieniły się od ostatniego spotkania, dopiero w grudniu ma 
być wybrany wariant inwestorski na budowę Centralnego Portu 
Komunikacyjnego. 

Więcej głosów w tym punkcie nie było.  

Pkt. 11. Zakończenie obrad   

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski 
zamknął obrady XLVII sesji Rady Gminy Mszana.       
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
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